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ZAPISNIK 
sa 15. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 15. maja 2017. godine 
 
 Sjednica je počela u 10:10 časova. 
 Predsjedavao je Vujica Lazović, predsjednik Odbora.  
 Sjednici su prisustvovali poslanici: Predrag Sekulić, Filip Vuković, Branko Čavor, Petar 
Smolović, Jovanka Laličić i Genci Nimanbegu. 
 Ministar finansija, Darko Radunović i ministar održivog razvoja i turizma, Pavle 
Radulović najavili su odsustvo sa sjednice Odbora zbog ranije preuzetih obaveza. 

Sjednici su, u skladu sa članom 67 stav 1 Poslovnika Skupštine Crne Gore, u svojstvu 
predstavnika predlagača, prisustvovali: Novo Radović, generalni direktor Direktorata za 
poreski i carinski sistem u Ministarstvu finansija; Bojana Bošković, generalna direktorica 
Direktorata za finansijski sistem i unapređenje poslovnog ambijenta u Ministarstvu finansija, 
Darko Bulatović; direktor sektora za kontrolu banaka u Centralnoj banci Crne Gore; Biserka 
Dragićević, sekretarka Sekretarijata za razvojne projekte; Zoran Tomić, sekretar Ministarstva 
održivog razvoja i turizma; Nada Pavićević, predstavnica Ministarstva održivog razvoja i 
turizma; Darko Konjević, predsjednik Komisije za koncesije Vlade Crne Gore; Miodrag Vujović, 
direktor Agencije za zaštitu konkurencije; Branko Vujović, predsjednik Savjeta Agencije za 
nadzor osiguranja; Biljana Pantović, direktorica Agencije za nadzor osiguranja; Miroslav 
Vukčević, član Odbora Regulatorne agencije za energetiku; Novak Medenica, izvršni direktor 
Regulatorne agencije za energetiku; Miodrag Drljević, direktor Agencije za ljekove i medicinska 
sredstva; Abaz Beli Džafić, direktor Agencije za elektronske medije; Jadranka Vojvodić, 
pomoćnica direktora Agencije za elektronske medije i Darko Ivanović, član Savjeta Agencije za 
elektronske medije. 

U radu sjednice, u skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
povodom razmatranja Predloga zakona o dopuni Zakona o igrama na sreću, učestvovao je 
Milisav Korać, predstavnik Saveza udruženja roditelja djece i omladine sa teškoćama u razvoju 
„Naša inicijativa“. 

Predsjednik Odbora konstatovao je da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje. 
 
Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  

 Za sjednicu je utvrđen sljedeći 
 

DNEVNI RED: 
-usvajanje zapisnika sa 13. i 14. sjednice- 

 
1. Predlog zakona o taksama na upotrebu duvanskih proizvoda i elektroakustičnih i 

akustičnih uređaja u ugostiteljskim objektima; 

2. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sporazumnom finansijskom 
restrukturiranju dugova prema finansijskim institucijama; 

3. Predlog zakona o dopuni Zakona o igrama na sreću; 
4. Izvještaj o realizovanim investicijama shodno Odluci o davanju u dugoročni zakup 

zemljišta na poluostrvu Luštica, Opština Herceg-Novi za period 31. avgust 2015 - 1. 
decembar 2016. godine; 
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5. Izvještaj o realizovanim investicionim i drugim aktivnostima po osnovu Ugovora o 

zakupu i izgradnji, koji se odnosi na „Luštica development”, Opština Tivat - projekat 

Luštica Bay, za period 2015-avgust 2016. godina; 

6. Izvještaj o realizaciji investicija po osnovu Ugovora o dugoročnom zakupu lokacije 
kasarne „Orijenski bataljon” Kumbor, Herceg-Novi, za period januar 2015- avgust 2016. 
godine; 

7. Izvještaj o radu Komisije za koncesije za 2016. godinu; 
8. Izvještaj o radu Agencije za zaštitu konkurencije za 2016. godinu; 
9. Izvještaj o finansijskom poslovanju i Izvještaj o radu Agencije za elektronske medije za 

2016. godinu; 
10. Finansijski izvještaji sa Izvještajem o radu Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 

2016. godinu; 
11. Finansijski izvještaj sa Izvještajem o radu Regulatorne agencije za energetiku za 2016. 

godinu; 

12. Finansijski iskazi i Izvještaj o radu Agencije za nadzor osiguranja za 2016. godinu i 
13. Tekuća pitanja. 

*     *     * 

Zapisnici sa 13. i 14. sjednice usvojeni su bez primjedbi 

*     *     * 

 

Prva tačka- PREDLOG ZAKONA O TAKSAMA NA UPOTREBU DUVANSKIH PROIZVODA I 
ELEKTROAKUSTIČNIH I AKUSTIČNIH UREĐAJA U UGOSTITELJSKIM OBJEKTIMA 
 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je  Predlog zakona o taksama na 
upotrebu duvanskih proizvoda i elektroakustičnih i akustičnih uređaja u ugostiteljskim 
objektima, usmjren Odboru 26. aprila 2017. godine. 

Sjednici je povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovao Novo Radović, 
generalni direktor Direktorata za poreski i carinski sistem u Ministarstvu finansija. 

 
Uvodno obrazloženje o Predlogu zakona o taksama na upotrebu duvanskih proizvoda i 

elektroakustičnih i akustičnih uređaja u ugostiteljskim objektima, dao je Novo Radović, 
generalni direktor Direktorata za poreski i carinski sistem u Ministarstvu finansija, nakon čega 
je otvorena rasprava. 

 
U raspravi su učestvovali poslanici: Predrag Sekulić, Jovanka Laličić, Petar Smolović, 

Vujica Lazović i Genci Nimanbegu. 
 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predstavnika predlagača, upoznao sa razlozima za 
predlaganje novog Zakona o taksama na upotrebu duvanskih proizvoda i elektroakustičnih i 
akustičnih uređaja u ugostiteljskim objektima, koji se odnose na potrebu stvaranja uslova za 
podršku i razvoj biznisa u ugostiteljskoj djelatnosti, posebno imajući u vidu zahtjeve vlasnika 
ugostiteljskih objekata. 
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Na Odboru je konstatovano da visina takse za upotrebu duvanskih proizvoda u 
ugostiteljskim objektima iznosi 1 euro po m2 površine dijela ugostiteljskog objekta u kojem se 
pružaju usluge usluživanja hrane, pića i napitaka, mjesečno i da se plaća do kraja narednog 
mjeseca za prethodni kvartal, dok visina takse na upotrebu elektroakustičnih i akustičnih 
uređaja nakon 24 časa za period organizovanja kulturno zabavnog programa na otvorenom i 
zatvorenom prostoru iznosi 1 euro po m2 prostora koji se koristi za upotrebu elekrtoakustičnih i 
akustičnih uređaja i plaća se do kraja mjeseca za prethodni mjesec. 

Tokom rasprave na Odboru je iskazana dilema da li svi ugostiteljski objekti na teritoriji 
Crne Gore treba da plaćaju isti iznos takse. S tim u vezi bilo je mišljenja da treba sagledti 
mogućnost da se taksa u ugostiteljskim objektima u manje razvijenim područjima umanji za 
50%. Takođe, postavljena su pitanja koja su se, između ostalog, odnosila na: formulisanje 
odredbi člana 3 i člana 6 Predloga zakona; propisivanje novčanih kazni u slučaju 
neobavještavanja poreskog organa da se objekat ne koristi za upotrebu duvanskih proizvoda; 
iznos dosadašnjih prihoda budžeta države prikupljenih po osnovu gore navedenih taksi i td. 

Članove Odbora je, takođe, interesovalo zašto dio takse za priređivanje muzičkog 
programa nije prihod budžeta opštine, imajući u vidu da Zakon o zaštiti od buke u životnoj 
sredini utvrđuje jasne procedure organa lokalne uprave nadležanog za poslove komunalne 
policije u kontroli buke. 

U odnosu na raspravu i iznijeta mišljenja, na Odboru je ukazano na mogućnost 
podnošenja amandmana. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa šest glasova „za“ i jednim ,,uzdržanim“ glasom, 
odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o taksama na upotrebu duvanskih 
proizvoda i elektroakustičnih i akustičnih uređaja u ugostiteljskim objektima. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
 
Druga tačka- PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 
SPORAZUMNOM FINANSIJSKOM RESTRUKTURIRANJU DUGOVA PREMA 
FINANSIJSKIM INSTITUCIJAMA 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović,  podsjetio je  da je Predlog zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o sporazumnom finansijskom restrukturiranju dugova prema finansijskim 
institucijama, usmjren Odboru 21. aprila 2017. godine. 

Sjednici je povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovala Bojana Bošković, 
generalna direktorica Direktorata za finansijski sistem i unapređenje poslovnog ambijenta u 
Ministarstvu finansija. 

Prilikom razmatranja Predloga zakona, u raspravi na sjednici Odbora učestvovao je i 
Darko Bulatović, direktor sektora za kontrolu banaka u Centralnoj banci Crne Gore. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović, Predrag Sekulić, Petar Smolović i 
Genci Nimanbegu. 

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
U uvodnom obrazloženju predstavnica predlagača ukazala je da donošenje izmjena i 

dopuna Zakona o sporazumnom finansijskom restrukturiranju dugova prema finansijskim 
institucijama, između ostalog, ima za cilj prevazilaženje uočenih problema koji su se pokazali u 
praksi, kao i produženje roka za pristupanje sporazumnom restrukturiranju za godinu dana. 

 



4 

 

Sjednici je u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine, prisustvovao i predstavnik 
Centralne banke Crne Gore (CBCG), koji je ukazao da je CBCG, nakon stupanja na snagu 
Zakona o sporazumnom finansijskom restrukturiranju dugova prema finansijskim institucijama 
i donošenja Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o minimalnim standardima za 
upravljanje kreditnim rizikom u bankama, u praksi identifikovala određene prepreke u 
primjeni Zakona, kako sa strane banaka tako i sa strane dužnika. Takođe, ukazano je da, 
polazeći od značaja održivog finansijskog restrukturiranja za privredu u cjelini, Predlogom 
zakona predviđena je pojednostavljena procedura postupka finasijskog restrukturiranja, 
donošenje  novog podzakonskog akta, kao i nove mjere za banke u slučaju neopravdanog 
odbijanja zahtjeva za restrukturiranje kredita po kojoj će banka morati da izdvoji dodatne 
rezervacije.  

Na odboru je konstatovano da se navedenim predlogom zakona, u cilju stvaranja uslova 
za veću motivaciju povjerilaca i dužnika, između ostalog: proširuje obuhvat kredita koji mogu 
biti predmet restrukturiranja, odnosno, pored kredita klasifikovanih u grupe ”B” i ”C”, 
obuhvaćeni su i krediti iz klasifikacione grupe ”D”; omogućava da se, ukoliko je povjerilac 
jedna banka, finansijsko restrukturiranje može  sprovesti po internim procedurama te banke; 
precizira sadržaj inicijative koju banci podnosi dužnik koji namjerava da sa bankom zaključi 
sporazum o postignutoj saglasnosti da učestvuje u finasijskom restrukturiranju; utvrđuje 
posljedica neuspjelog finansijskog restrukturiranja kada je povjerilac banka; uvodi nova mjera 
finansijskog restrukturiranja kojom se utvrđuje oslobađanje od tereta hipoteke, fiducije ili 
zaloge, dijela sredstava obezbjeđenja datih radi obezbjeđivanja potraživanja  koja povjerioci 
imaju prema dužniku, srazmjerno smanjenju duga, kao i veće olakšice po pitanju plaćanja 
dospjelog a neplaćenog poreskog duga privrednog subjekta koji je predmet finansijskog 
restrukturiranja.  
   Na Odboru je, takođe, konstatovano da važeći zakon nije dao očekivine efekte, i 
iskazano očekivanje da će se predloženim izmjenama i dopunama Zakona, obezbijediti veća 
zainteresovanost za restrukturiranje dugova, imajući u vidu da se istom pristupa na 
dobrovoljnoj osnovi, i da je navedeni predlog zakona orijentisan na dužnike. Pozitivnim je 
ocijenjeno uvođenje obaveze banke da informiše CBCG o toku pregovora i razlozima zbog kojih 
nije došlo do zaključenja ugovora sa klijentima, te iskazano interesovanje  koji su to instrumenti 
CBCG koji joj stoje na raspolaganju u slučaju da banke i dalje nijesu zainteresovane za ovakav 
model, koji ima za cilj, povećanje likvidnosti privrede, očuvanje radnih mjesta i smanjenje nivoa 
nekvalitetnih kredita. 

Tokom rasprave, na Odboru je iskazano interesovanje i za rješenja predviđena 
odredbama člana 39a, imajući u vidu pojedina iskustava građana sa bankarskim sektorom, po 
pitanju nedovoljne informisanosti, a kojim se propisuje da kada se finansijsko restrukturiranje 
sprovodi samo između dužnika i jedne banke, banka može finansijsko restrukturiranje 
sprovesti po internim procedurama te banke, kao i člana 39c koji se odnosi na posljedice 
neuspjelog finansijskog restrukturiranja kada je povjerilac banka. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Predlog zakona izmjenama i dopunama Zakona o sporazumnom finansijskom 
restrukturiranju dugova prema finansijskim institucijama. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Petar Smolović. 
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Treća tačka- PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O IGRAMA NA SREĆU 
  
 Predsjednik Odbora, Vujica Lazović,  podsjetio je da je Predlog zakona o dopuni Zakona 
o igrama na sreću, usmjeren Odboru 21. aprila 2017. godine. 

Sjednici je povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovala Bojana Bošković, 
generalna direktorica Direktorata za finansijski sistem i unapređenje poslovnog ambijenta u 
Ministarstvu finansija. 

U skladu sa članom 67 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore u radu sjednice, povodom 
navedene tačke učestvovalo je predstavnik Saveza udruženja roditelja djece i omladine sa 
teškoćama u razvoju „Naša inicijativa“, Milisav Korać. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović, Petar Smolović, Jovanka Laličić i  
Genci Nimanbegu. 

Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predstavnice predlagača, upoznao sa razlozima za 

predlaganje dopune Zakona o igrama na sreću, koja je predlažena u cilju usaglašavanja važećeg 
Zakona o igrama na sreću sa izmjenama i dopunama Zakona o nevladinim organizacijama koji 
je u skupštinskoj proceduri, kako bi se na detaljan i precizan način definisalo pitanje 
finansiranja planova i programa nevladinih organizacija. 

U radu sjednice, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore, učestvovao je 
predstavnik NVO - Savez udruženja roditelja djece i omladine sa teškoćama u razvoju ,,Naša 
inicijativa“ i tom prilikom iskazao zabrinutost u odnosu na predloženo zakonsko rješenje. 
Ukazao je da se od dijela prihoda od igara na sreću finansiraju vrlo osjetljive kategorije društva 
kao što su: lica sa invaliditetom, populacija roma, žrtve nasilja i sl. Naveo je da je Komisija za 
raspodjelu dijela prihoda od igara na sreću u prethodnoj godini odobrila 535 projekata, od čega 
je preko 200 projekata za potrebe socijalne zaštite i zadovoljenje potreba lica sa invaliditetom. 
Takođe, ukazao je da se iz sredstava Saveza ,,Naša inicijativa“ pruža servis i usluge za preko 
800 djece sa smetnjama u razvoju. Nadalje naveo je da je u preko 80% nevladinih organizacija, u 
prethodnom sedmogodišnjem periodu, osnovni izvor finansiranja bio prihod od igara na sreću. 
Na kraju istakao je da su usluge za lica sa invaliditetom i djecu sa smetnjama u razvoju izuzetno 
bitne posebno u opštinama u kojima ne postoje dnevni centri kao javne ustanove za djecu sa 
smetnjama u razvoju.  

Na Odboru je konstatovano da shodno predloženim odredbama Predloga zakona 31. 
decembra 2017. godine prestaje sa radom Komisija za raspodjelu dijela prihoda od igara na 
sreću. S tim u vezi poslanike je interesovalo na koji način država planira da finansira nevladine 
organizacije.  

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se, između ostalog, odnosila na: 
dosadašnji iznos sredstava iz Fonda od igara na sreću koji je dodijeljen nevladinim 
organizacijama; tretman nevladinih organizacija koje se bave osjetljivim životnim pitanjima, 
kada je u pitanju raspodjela sredstava; način finansiranja višegodišnjih projekata; mogućnost 
odlaganja primjene predloženih rješenja Predloga zakona do kraja 2018. godine i td. 

Imajući u vidu raspravu i dileme poslanika na Odboru je konstatovano da je Predlog 
zakona o dopuni zakona o igrama na sreću na sjednici Skupštine neophodno razmatrati sa 
Predlogom zakona o izmjenama i dopunama Zakona o nevladinim organizacijama, kako bi se 
na sveobuhvatan način sagledao predloženi novi model finansiranja nevladinih organizacija. 
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Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da 
usvoji Predlog zakona o dopuni Zakona o igrama na sreću. 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Predrag Sekulić. 
 

Prije prelaska na raspravu o tačkama 4, 5 i 6 dnevnog reda dogovoreno je da predstavnici 
predlagača obrazlože izvještaje o realizaciji investicija, a da nakon toga članovi Odbora komentarišu 
navedenie izvještaje i postave, eventualna, dodatna pitanja. 
 
Četvrta tačka - IZVJEŠTAJ O REALIZOVANIM INVESTICIJAMA SHODNO ODLUCI O 
DAVANJU U DUGOROČNI ZAKUP ZEMLJIŠTA NA POLUOSTRVU LUŠTICA, OPŠTINA 
HERCEG-NOVI ZA PERIOD 31. AVGUST 2015 - 1. DECEMBAR 2016. GODINE 
 

Sekretarka Sekretarijata za razvojne projekte, Biserka Dragićević, u uvodnom 
obrazloženju istakla je da je 22. decembra 2015. godine zakupac dostavio Sekretarijatu 
činidbenu garanciju „Hipotekarne banke" AD Podgorica, na iznos od 1.000.000 €, sa rokom 
važenja do 21. decembra 2016. godine, koja je po formi i sadržini u potpunosti usklađena sa 
predlogom garancije koji je Vlada prethodno prihvatila na sjednici održanoj 17. decembra 2015. 
godine, čime je ispunjena obaveza a što je istaknuto i u zaključcima Skupštine Crne Gore. 
Takođe, ukazala je da je na ime zakašnjenja u dostavljanju činidbene garancije, od 16 nedjelja i 4 
dana, na ime ugovorne kazne, zakupac, 16. maja 2016. godine, uplatio ukupan iznos od 
82.857,14 €. U odnosu na ostala dva preduslova, ukazala je da je zakupac imao obavezu da, u 
roku od 36 mjeseci od dana pravosnažnosti Ugovora, odnosno do 26. avgusta 2016. godine, 
zaključi ugovor sa imenovanim operatorom vezan za zgrade turističke lokacije. S tim u vezi 
kompanija „Northstar" d.o.o. obavijestila je Sekretarijat da je zaključila Ugovor o upravljanju sa 
hotelskim operatorom „Marriott International Design and Construction Services” INC, koji će u 
Crnoj Gori biti prisutan sa svojim brendom „The Ritz-Carlton”, kao i da je Vlada dala saglasnost 
na izbor navedenog operatera. Navela je i da je tokom 2016. godine opština Herceg Novi 
intenzivno radila na pitanju obezbjeđenja neophodne infrastrukture u skladu sa obavezama iz 
ugovora, što je od posebne važnosti za realizaciju ovog projekta i td. 
 
Peta tačka - IZVJEŠTAJ O REALIZOVANIM INVESTICIONIM I DRUGIM AKTIVNOSTIMA 
PO OSNOVU UGOVORA O ZAKUPU I IZGRADNJI, KOJI SE ODNOSI NA „LUŠTICA 
DEVELOPMENT”, OPŠTINA TIVAT - PROJEKAT LUŠTICA BAY, ZA PERIOD 2015-AVGUST 
2016. GODINA 
 

Sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma Zoran Tomić, ukazao je da se projekat 
realizuje u tri faze, od kojih svaka traje četiri godine, te da je ukupna investicia koju treba da 
realizuje investitor oko 1,1 mlrd. €, sa smještajnim kapacitetima od preko 3000 soba, od čega 
60% kategorizacije od 5 zvjezdica, 1250 rezidencijalnih jedinica, dvije marine i td. Naveo je i da 
je ukupna vrijednost prve faze oko 150 mil. €, dok je do 31. avgusta 2016. godine uloženo oko 85 
mil. €, odnosno u izvještajnom periodu 36 mil. €, te da je planirano da se hotel otvori do sredine 
2018. godine, kada je planirano otvaranje marine, kao i golf terena, dok bi prva faza 
saobraćajnice trebala da bude završena do kraja 2017. godine. Zaključio je da se investicija 
realizuje sa određenim zakašnjanjem na pojedinim objektima, što je detaljno prikazano u 
izvještaju. U odnosu na zaključke Skupštine Crne Gore ukazao je da je ugovor mogao da stupi 
na snagu po usvajanju u Skupštini Crne Gore krajem 2013. godine, a da je problem bio u tome 
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što je za ogromnu lokaciju od oko 7 mil. m2 trebalo uraditi odgovarajuće analize što je 
zahtijevalo više vremena. 
 
Šesta tačka - IZVJEŠTAJ O REALIZACIJI INVESTICIJA PO OSNOVU UGOVORA O 
DUGOROČNOM ZAKUPU LOKACIJE KASARNE „ORIJENSKI BATALJON” KUMBOR, 
HERCEG-NOVI, ZA PERIOD JANUAR 2015- AVGUST 2016. GODINE 
 

Sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma Zoran Tomić, u uvodnom 
obrazloženju, ukazao je da je Ugovor stupio na snagu u februaru 2013. godine, a da je ugovorna 
obaveza za prve četiri godine 52 mil. €, a za osam godina 258 mil. €, kao i da je investitor 
obezbijedio Ugovor sa jednom od najvećih svjetskih kompanija za upravljanje luksuznim 
hotelima „One&Only“, kao i da je najavljeno da će investicija dostići vrijednost od 650 mil. €. 
Takođe, u odnosu na zaključke Skupštine, obavijestio je Odbor da je izabran Nadzorni organ u 
2017. godini, te da će sljedeći izvještaj biti zasnovan i na izvještaju Nadzornog organa koji će 
imati obavezu da uradi i reviziju poslovanja, odnosno investicija, od 2013. godine. Naveo je i da 
je premašena vrijednost investicije za prve četiri godine, odnosno, da je od 2013. godine ukupno 
uloženo oko 174 mil. €, da je bilo zaposleno 850 radnika od čega oko polovina iz Crne Gore, da 
postoji društveno odgovorno ponašanje i td. Zaključio je da se, imajući u vidu podatke iz 
izvještaja, investicija realizuje dobrom dinamikom. 
 

Nakon obrazloženja predstavnika predlagača po tačkama 4, 5 i 6 dnevnog reda, otvorena je 
rasprava u kojoj su učestvovali poslanici: Predrag Sekulić, Jovanka Laličić i Genci Nimanbegu. 
 

Poslanik Predrag Sekulić, ocijenio je da se realizacija investicionih aktivnosti shodno 
ugovoru sprovodi predviđenom dinamikom, bez obzira na to što na pojedinim projektima 
postoje kašnjenja, kao i da je za Crnu Goru veoma dobro prisustvo ovako značajnih investitora, 
kako zbog samih investicija i uticaja na ekonomiju i turizam, tako i zbog pozicioniranja i 
brendiranja Crne Gore kao turističke destinacije. Takođe, konstatovao je da je značajno praćenje 
realizacije investicionih aktivnosti od strane Skupštine, što omogućava i da se šira javnost 
upozna sa sprovedenim aktivnostima. 

Poslanica Jovanka Laličić, osvrnula se na realizaciju investicionih aktinosti vezanih za 
„Luštica Development”, Opština Tivat, i ocijenila da upravo ovaj projekat govori o tome da bez 
saradnje organa na lokalnom nivou, nivou državne uprave i investitora nema uspjeha u 
realizaciji ovako velikih investicija. Takođe, ukazala je da stanje na terenu pokazuje da je 
nastavljena realizacija aktivnosti u odnosu na izvještajni period, te ukazala da lokalna zajednica 
ima dobru saradnju sa investitorom u pogledu društveno odgovornog ponašanja. 

Poslanik Genci Nimanbegu, imajući u vidu prisustvo sekretara Ministarstva održivog 
razvoja i turizma, iskazao je interesovanje za investicije u opštini Ulcinj, kao što su: Galeb, 
Jadran i Lido, odnosno, šta je u periodu od 2015. godine do danas urađeno po pitanju realiazcije 
ugovora za navedeno, odnosno, da li su raskinuti ugovori. 

Sekretar Zoran Tomić, u odnosu na pitanje poslanika Nimanbegua ukazao je da po 
njegovim saznanjima još uvijek nije raskinut ugovor po pitanju privatizacije Galeba, a čime se 
intenzivno bavi Ministarstvo održivog razvoja i turizma, Sekretarijat za razvojne projekte i 
Zaštitnica imovinsko pravnih interesa, u cilju podsticanja aktivnosti, s obzirom na raskidne 
klauzule. 
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Nakon rasprave, predsjednik Odbora, Vujica Lazović, imajući u vidu da nije bilo najavljene 
mogućnosti za predlaganje zaključaka povodom razmatranja navedenih izvještaja, konstatovao je da se 
Odbor upoznao sa izvještajima pod tačkom 4, 5 i 6 dnevnog reda, kao i realizacijom skupštinskih 
zaključaka povodom navedenih izvještaja, shodno Planu rada Odbora za 2017. godinu. 

 
Sedma tačka- IZVJEŠTAJ O RADU KOMISIJE ZA KONCESIJE ZA 2016. GODINU 
 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Izvještaj o radu Komisije za koncesije 
za 2016. godinu, sa registrom ugovora o koncesijama dostavljen Odboru 31. marta 2017. godine. 
Navedeni izvještaj se, u skladu sa članom 16 Zakona o koncesijama, dostavlja  Skupštini na 
uvid. 

Sjednici je povodom navedene tačke dnevnog reda u svojstvu predstavnika predlagača 
prisustvao Darko Konjević, predsjednik Komisije za koncesije. 

Predsjednik Odbora, takođe, podsjetio je da je Odbor u 25. sazivu, povodom razmatranja 
Izvještaja o radu Komisije za 2015. godinu predložio a Skupština donijela sedam zaključaka koji 
su objavljeni u Službenom listu Crne Gore br. 39/16 od 29. juna 2016. godine. Takođe, Planom 
rada Odbora za 2017. godinu predviđeno je praćenje realizacije skupštinskih zaključaka.  
Imajući u vidu navedene zaključke, zamolio je predsjednika Komisije da informiše Odbor i o 
realizaciji zaključaka Skupštine iz domena svoje nadležnosti. S tim u vezi, predsjednik Odbora, 
podsjetio je da zaključak glasi: 

1. Skupština Crne Gore (Skupština) ocjenjuje da je unaprijeđen kvalitet Izvještaja o radu 

Komisije za koncesije (Komisija), odnosno transparentnost, naročito u dijelu koji se odnosi 

na Registar ugovora o koncesijama i poziva zakonom određene nadležne organe, lokalne 

samouprave i koncedente na dalje unaprjeđenje saradnje sa Komisijom. 

 

Takođe, podsjetio je da je Parlamentarna budžetska kancelarija dostavila članovima Odbora 

analizu izvještaja Komisije za koncesije za 2016. godinu. 

 

Uvodne napomene o Izvještaju o radu Komisije za koncesije za 2015. godinu dao je 
predsjednik Komisije za koncesije, Darko Konjević, koji je ukazao da je Komisija u 2016. godini 
obavila sve poslove iz svoje nadležnosti koji su upućeni Komisiji i odlučivala u skladu sa 
zakonskim ovlašćenjima. Takođe, ukazao je da je Komisija: odobrila sprovođenje postupka 
produženja roka Ugovora o koncesiji za eksploataciju nemetalične mineralne sirovine tehničko-
građevinskog kamena iz ležišta ,,Platac” (Grbalj), opština Kotor; razmatrala prigovor 
Konzorcijuma „Visso“ d.o.o. Danilovgrad, Bartoli e Ottaviano snc, Italija, i Marble & Stone srl, 
Italija, izjavljen na Rang listu ponuđača za dodjelu ugovora o koncesiji za eksploataciju 
mineralnih sirovina arhitektonsko-građevinskog (ukrasnog) kamena i tehničko-građevinskog 
kamena sa ležišta „Visočica“ Opština Danilovgrad; razmatrala prigovor Konzorcijuma 
„Sjevernica“, izjavljen na Rang listu ponuđača za dodjelu koncesije za korišćenje vodotoka za 
izgradnju malih hidroelektrana; odobrila proširenje eksploatacionog polja ,,Biočki stan” za 
eksploataciju crvenog boksita, tako da se njime obuhvati lokalitet ,,Siljevac” po zahtjevu 
kompanije ,,Uniprom-metali” d.o.o. Nikšić; u saradnji sa koncedentima radila na ažuriranju 
Registra ugovora o koncesijama koji Komisija vodi u skladu sa zakonom, što je u skladu sa 
zaključcima Skupštine prilikom razmatranja Izvještaja Komisje za 2015. godinu, te da je od 1. 
januara 2016. godine do 15. marta 2017. godine u Registar ugovora o koncesijama unešeno 13 
novih ugovora i 58 izmjena ugovora. 
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U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović, Petar Smolović, Predrag Sekulić i 

Genci Nimanbegu. 
 
Poslanik Petar Smolović, ocijenio je da je Izvještaj Komisije unaprijeđen i iskazao 

interesovanje za nadležnost Komisije po pitanju kontrole sprovođenja ugovora o koncesiji, sa 
posebnim fokusom na tzv. šumske resurse na sjeveru Crne Gore, kao i poštovanje obaveza 
održavanje šumskih puteva što je obaveza koja proizilazi iz ugovora sa koncesionarima. 
Takođe, postavio je pitanje u vezi sa analizom stepena iskorišćenosti resursa u smislu 
finalizacije proizvoda i naveo primjer izvoza oblovine, te pozdravio odluku Vlade o zabrani 
izvoza takvog resursa, kao i ukazao da treba razmisliti o uspostavljanju bonus malus sistema za 
one koji imaju veći stepen finalne obrade. 

Poslanik Predrag Sekulić, takođe je ocijenio da je Izvještaj dobro urađen, ali i iskazao 
zabrinutost u dijelu koji se odnosi na usklađenost sa direktivama EU u ovoj oblasti, kao i u 
dijelu koji se odnosi na nalaze Državne revizorske institucije. Takođe, komentarisao je dio koji 
se odnosi na naplatu prihoda po osnovu koncesija i postavio pitanje koje se odnosi na 
mogućnost unapređenja naplate ovih prihoda kroz korišćenje zakonskih i mehanizama 
definisanih ugovorima. 

Poslanik Genci Nimanbegu, u odnosu na Registar ugovora o koncesijama postavio je 
pitanje u vezi sa DP Solana Bajo Sekulić Ulcinj, koje je pod rb. 172, i koncesijom koja datira od 
1995. godine, te da li u ovom trenutku neko ima koncesiju za proizvodnju soli iz morske vode. 

 
Predsjednik Komisije, Darko Konjević u odgovoru na postavljena pitanja i komentare 

ukazao je da je odgovornost Komisije defnisana članom 11 Zakona o koncesijama, te da ista ne 
vodi koncesionu politiku. Takođe, ukazao je da kontrolu sporovođenja ugovora vrši koncedent, 
odnosno, u vezi sa pitanjem poslanika Smolovića, to je Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog 
razvoja, odnosno, Uprava za šume. U vezi sa pitanjem poslanika Sekulića ukazao je da su u 
pripremi dva predloga zakona i to: Predlog zakona o javno-privatnom partnerstvu i Predlog 
zakona o koncesijama. U odnosu na naplatu prihoda po osnovu koncesija, ukazao je da je to u 
domenu odnosa između koncedenta i Poreske uprave. Za podatke u registru ugovora, 
predsjednik Komisije, naveo je da su to podaci koji su dobijeni od Ministarstva ekonomije, kao i 
da, koliko mu je poznato, trenutno niko nema koncesiju u vezi sa pitanjem poslanika 
Nimanbegua. 

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, na kraju rasprave, imajući u vidu da nije bilo 
najavljene mogućnosti za predlaganje zaključaka povodom razmatranja navedenog izvještaja, 
konstatovao je da je Odbor ostvario uvid u Izvještaj o radu Komisije za koncesije za 2016. 
godine, kao i, shodno Planu rada Odbora za 2017. godinu, razmotrio realizaciju zaključaka 
Skupštine Crne Gore povodom razmatranja Izvještaja o radu Komisije za koncesije za 2015. 
godinu, iz domena nadležnosti Komisije.  
 
Osma tačka- IZVJEŠTAJ O RADU AGENCIJE ZA ZAŠTITU KONKURENCIJE ZA 2016. 
GODINU 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da Agencija za zaštitu konkurencije, 

shodno članu 25 Zakona o zaštiti konkurencije, dostavlja Izvještaj o radu Skupštini Crne Gore 
na usvajanje. Navedeni izvještaj usmjeren je Odboru 4. maja 2017. godine. 



10 

 

 Uvodno obrazloženje o Izvještaj o radu Agencije za zaštitu konkurencije za 2016. godinu 
dao je Miodrag Vujović, direktor Agencije za zaštitu konkurencije. 
 U raspravi su učestvovali poslanici: Predrag Sekulić i Petar Smolović. 
 Odbor je, nakon obrazloženja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Direktor Agencije za zaštitu konkurencije, u uvodnom obrazloženju, upoznao je Odbor 

sa aktivnostima Agencije u 2016. godini i ukazao da politiku Agencije dugoročno određuje ideja 
kojoj je cilj spriječiti svako narušavanje ekonomskih sloboda od strane preduzetnika, koji 
svojom tržišnom snagom žele nametnuti svoja pravila na tržištu i spriječiti ulazak novih ili 
istisnuti sa tržišta već postojeće konkurente. Ukazano je da su aktivnosti Agencije bile posebno 
usmjerene na tržišta lučkih usluga, u okviru akvatorijuma Luke Kotor i Luke Bar, 
vodosnabdijevanje u primorskim opštinama, farmaceuskih proizvoda, tržišta finansijskih 
usluga - dominantno u sektoru osiguranja, tržište elektronskih komunikacija, te tržište 
prehrambene i robe široke potrošnje.  

Takođe, konstatovao je da je značajan dio aktivnosti Agencije bio posvećen procjeni 
koncentracija učesnika na tržištu, pripremi rješenja za izmjene i dopune Zakona o zaštiti 
konkurencije kako bi se se Agenciji dala veća ovlašćenja u pravcu otkrivanja onih subjekata koji 
svojim djelovanjem narušavaju principe tržišne konkurencije, a potom i odgovarajućeg 
procesuiranja nadležnim sudovima za kažnjavanje onih koji krše propise o zaštiti konkurencije. 

Imajući u vidu da u 2016. godini nije bilo procesnih kazni, članove Odbora  interesovao 
je razlog izostanka izricanja procesnih penala sa nivoa Agencije,  kao i ukazano na potrebu veće 
afirmacije rada Agencije i upoznavanje privrednih subjekata i učesnika na tržištu sa sankcijama, 
odnosno, prekršajima koje proizilaze iz antikonkurentskog ponašanja. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“, odlučio da predloži Skupštini da 
donese sljedeći 

Z A K LJ U Č A K 
Usvaja se Izvještaj o radu Agencije za zaštitu konkurencije za 2016. godinu. 
 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Vujica Lazović. 

 

 
Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, u vezi sa razmatranjem izvještaja nezavisnih 

regulatornih tijela, podsjetio je da je Parlamentarna budžetska kancelarija pripremila za članove 
Odbora, prikaz predloga finansijskih izvještaja nezavisnih regulatornih tijela za 2016. godinu u 
odnosu na finansijski plan za 2016. godinu. 

Takođe, podsjetio je da, u skladu sa članom 15 stav 3 Zakona o sistemu unutrašnjih 
finansijskih kontrola u javnom sektoru nezavisna regulatorna tijela uz izvještaj o radu 
dostavljaju nadležnim radnim tijelima Skupštine Crne Gore godišnji izvještaj o sprovođenju 
planiranih aktivnosti u uspostavljanju i razvoju sistema finansijskog upravljanja i kontrola. 

 
S tim u vezi, podsjetio je da je u skladu sa navedenim zakonom, Odboru 9. februara 

2017. godine dostavljen Izvještaj o sprovođenju planiranih aktivnosti u uspostavljanju i razvoju 
sistema finansijskog upravljanja i kontrola za 2016. godinu i Izvještaj o radu Odjeljenja za 
internu reviziju Agencije za nadzor osiguranja za 2016. godinu. Dostavljeni Izvještaj je 
članovima Odbora proslijeđen 10. februara 2017. godine (dopis broj 00-63-7/17-5/1). 
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Predsjednik Odbora, ukazao je da predstavnici nezavisnih regulatornih tijela, prilikom 
obrazloženja izvještaja, daju osvrt i na sprovođenje planiranih aktivnosti u uspostavljanju i 
razvoju sistema finansijskog upravljanja i kontrola. 
 
Deveta tačka- IZVJEŠTAJ O FINANSIJSKOM POSLOVANJU I IZVJEŠTAJ O RADU AGENCIJE 
ZA ELEKTRONSKE MEDIJE ZA 2016. GODINU 
   

Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Izvještaj o finansijskom 
poslovanju i  Izvještaj o radu Agencije za elektronske medije za 2016. godinu dostavljen Odboru 
25. aprila 2017. godine. 

Uvodno obrazloženje o Izvještaju o finansijskom poslovanju i  Izvještaju o radu Agencije 
za elektronske medije za 2016. godinu dao je Abaz Beli Džafić, direktor Agencije za elektronske 
medije. 

Sjednici su povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovali: Jadranka Vojvodić, 
pomoćnica direktora Agencije za elektronske medije i Darko Ivanović, član Savjeta Agencije za 
elektronske medije. 

U raspravi su učestvovali poslanici: Vujica Lazović, Predrag Sekulić, Petar Smolović i 
Genci Nimanbegu. 

 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se, kroz uvodno obrazloženje direktora Agencije za elektronske medije, upoznao 
sa aktivnostima Agencije u 2016. godini, koje su se, između ostalog, odnosile na: razvoj i 
implementaciju zakonskog i podzakonskog okvira od značaja za audiovizuelni medijski sektor, 
nadzor nad primjenom Zakona o elektronskim medijima, sprovođenje javnih konkursa za 
raspodjelu sredstava iz Fonda Agencije za pomoć komercijalnim radio emiterima, izdavanje 
odobrenja za pravo na distribuciju radio i televizijskih programa do krajnjih korisnika, kao i 
međunarodnu saradnju. Takođe, ukazao je da je Agencija u toku 2016. godina uspjela da 
obezbijedi efikasno poslovanje i ostvarivanje planiranih ciljeva zahvaljujući stalnoj internoj 
kontroli i mjesečnoj analizi prihoda i rashoda i praćenju likvidnosti poslovanja, ali i ukazao da 
je neophodno povećati broj zaposlenih lica u Agenciji imajući u vidu dinamizirane aktivnosti. 

Na Odboru je konstatovano da je Agencija za elektronske medije u 2016. godini ostvarila 
ukupan prihod od 1.051.495 eura i ukupan rashod od 800.412 eura, kao i da je ostvarena 
pozitivna razlika između prihoda i rashoda u iznosu od 251.083 eura. Upoređujući elemente 
ostvarivanja prihoda u odnosu na planirane u 2016. godini konstatovano je, takođe, da je prihod 
od naknada za emitovanje u odnosu na plan veći za  23,69%, dok je prihod od naknada za 
pružanje AVM usluga na zahtjev za veći za 11,65%. 

U odnosu na stanje tržišta usluga distribucije radio i televizijskih programa do krajnjih 
korisnika na Odboru je ukazano da je na kraju 2016. godine 2,77% domaćinstava koristilo 
,,besplatan“ prijem radio i TV programa, dok se 97,23 % domaćinstva odlučilo na korišćenje 
jedne od platformi sa uslovnim pristupom za distribuciju radio i TV programa. 
 

Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se, između ostalog, odnosila na: uvećane 
troškove donacija i sponzorstava; ukidanje takse koja se plaćala shodno Zakonu o bezbejdnosti 
saobraćaja na putevima; povećan broj zahtjeva za slobodan pristup informacijama; platforme sa 
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uslovnim pristupom za distribuciju radio i TV programa; granicu slobode elektronskih medija i 
td. 
 

Nakon izjašnjavanja Odbor je, sa sedam glasova ,,za″ odlučio da predloži Skupštini 
sljedeći 

Z A K LJ U Č A K 
Prihvata se Izvještaj o finansijskom poslovanju i Izvještaj o radu Agencije za elektronske 

medije za 2016. godinu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 

 
Deseta tačka- FINANSIJSKI IZVJEŠTAJI SA IZVJEŠTAJEM O RADU AGENCIJE ZA LJEKOVE 
I MEDICINSKA SREDSTVA ZA 2016. GODINU 
 

Predsjednik odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da je Finansijski izvještaj i Izvještaj o 
radu Agencije za ljekove i medicinska sredstva za 2016. godinu dostavljen Odboru 26. aprila 
2017. godine. 

Uvodno obrazloženje o Finansijskom izvještaju i Izvještaju o radu Agencije za ljekove i 
medicinska sredstva za 2016. godinu dao je Miodrag Drljević, direktor Agencije za ljekove i 
medicinska sredstva. 

Odbor je, nakon obrazloženja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Direktor Agencije za ljekove i medicinska sredstva, u uvodnom obrazloženju, upoznao 

je Odbor sa nadležnostima Agencije  kao i sa aktivnostima Agencije koje je realizovala tokom  
izvještajnog perioda, a koje se, između ostalog, odnose se na: usvajanje politike kvaliteta i 
sigurnosti informacija; kontinuirano unapređenje i doradu postojećeg informacionog sistema u 
dijelu dostupnosti servisa i funkcionalnosti, kao i unapređenje i  implementiranje nove 
funkcionalnosti u DMS sistemu, čime je omogućeno da se započne sa postupcima obnove 
dozvola za lijek i varijacija i dr. 

Na Odboru je konstatovano da je Agencija za ljekove i medicinska sredstva ostvarila  
ukupan prihod u iznosu od 1.206.849,64 €, dok su ukupni rashodi ostvareni na nivou od 
1.201.970,86€, kao i da je Agencija ostvarila pozitivan finansijski rezultat u iznosu od 4.878,78 €. 

Ukazano je da ostvareni prihod tekućeg perioda bilježi lošiju dinamiku priliva za 5 
indeksnih poena, što je posljedica tendencije rasta, prije svega, od naknada za izdavanje dozvola 
za upis u registar medicinskih sredstava i godišnje naknade za sistem farmakovigilance.  

Takođe, konstatovano je da su ukupni ostvareni rashodi Agencije manji za 0,4% od 
planiranih, što ukazuje da je trošenje raspoloživih sredstava bilo u skladu sa planiranom 
dinamikom. 

Odbor je sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji sljedeći 
 

Z A K LJ U Č A K 
Prihvata se Finansijski izvještaj sa Izvještajem o radu Agencije za ljekove i medicinska    

 sredstva za 2016. godinu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Branko Čavor. 
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Jedanaesta tačka- FINANSIJSKI IZVJEŠTAJ SA IZVJEŠTAJEM O RADU REGULATORNE 
AGENCIJE ZA ENERGETIKU ZA 2016. GODINU 
 

Predsjednik odbora, Vujica lazović, podsjetio je da se Finansijski izvještaj i Izvještaj o 
radu Regulatorne agencije za energetiku za 2016. godinu, u skladu sa članom 54 stav 5 Zakona o 
energetici dostavlja Skupštini na usvajanje. Navedeni Izvještaj usmjeren je Odboru 4. maja 2017. 
godine. 

Uvodno obrazloženje o Finansijskom izvještaju i Izvještaju o radu Regulatorne agencije 
za energetiku za 2016. godinu, dao je predstavnik predlagača, Miroslav Vukčević, član Odbora 
Regulatorne agencije za energetiku. 
 Sjednici je povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovao i Novak Medenica, 
Izvršni direktor  Regulatorne agencije za energetiku. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Odbor se u uvodnom obrazloženju člana Odbora Regulatorne agencije za energetiku, 

upoznao sa aktivnostima koje je Agencija sprovodila u izvještajnom periodu. Istakao je da su se 
glavne aktivnosti Agencije tokom 2016. godine, u najvećoj mjeri odnosile na realizaciju obaveza 
propisanih novim Zakonom o energetici, koji je stupio na snagu 28. januara 2016. godine. S tim 
u vezi ukazao je da donošenje Zakona predstavlja završnu fazu implementacije Evropske 
legislative u oblasti energetike sa crnogorskim zakonodavstvom. Među najznačajnijim 
aktivnostima Agencije u izvještajnom periodu izdvojio je: donošenje 19 normativnih akata u 
sektoru električne energije; utvrđivanje regulatorno dozvoljenog prihoda, cijena i naknada za 
električnu energiju za regulisane energetske subjekte, za regulatorni period od 1. januara 2017. 
godine do 31. decembra 2019. godine, utvrđivanje jedinične naknade za rad operatora tržišta za 
2017. godinu i donošenje odluka za odobravanje investicionih planova za period od 2017. do 
2019. godine Crnogorskom elektroprenosnom sistemu AD Podgorica i Crnogorskom 
elektrodistributivnom sistemu DOO Podgorica. 

Na Odboru je konstatovano da Finansijski izvještaj daje prikaz upotrebe sredstava 
obezbijeđenih, u skladu sa Zakonom o energetici, od naknada za korišćenje i izdavanje  licenci, 
naknada za utvrđivanje statusa zatvorenog distributivnog sistema, godišnjih naknada za 
korišćenje statusa zatvorenog distributivnog sistema i naknada za rješavanje sporova, kao i da je 
Agencija u 2016. godini ostvarila prihod u iznosu od 1.478.475,32 eura, dok su troškovi iznosili 
1.175.241,77 eura. Najznačajnije uštede su ostvarene u dijelu bruto zarada u iznosu od oko 77 
hiljada eura. 

Kada je u pitanju tržište električne energije stepen razvijenosti tržišta u 2016. godini, u 
odnosu na prethodni period, je na većem nivou, s obzirom na to da je na veleprodajnom tržištu 
električne energije učestvovalo 36 aktivnih trgovaca, dok su se na maloprodajnom, pored 
postojeća dva snadbjevača, pojavila tri nova licencirana snadbjevača krajnih kupaca: DOO 
Energia gas and power Podgorica, DOO Uniprom Nikšić i DOO Petrol Crna Gora MNE 
Podgorica. 

U odnosu na obnovljive izvore energije, na Odboru je konstatovano da je, Agencija u 
2016. godini izdala rješenja o utvrđivanju statusa povlašćenog proizvođača za dvije male 
hidroelektrane, kao i rješenja o utvrđivanju privremenog statusa povlašćenog proizvođača za 21 
elektranu, od čega je 19 malih hidroelektrana, jedna vjetroelektrana i jedna solarna elektrana.  

Nakon izjašnjavanja Odbor je, sa sedam glasova ,,za″ odlučio da predloži Skupštini 
sljedeći 
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Z A K LJ U Č A K 
Usvaja se Finansijski izvještaj sa Izvještajem o radu Regulatorne agencije za energetiku 

za 2016. godinu. 
Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Filip Vuković. 

 
Dvanaesta tačka- FINANSIJSKI ISKAZI I IZVJEŠTAJ O RADU AGENCIJE ZA NADZOR 
OSIGURANJA ZA 2016. GODINU 
 
  Predsjednik Odbora, Vujica Lazović, podsjetio je da su Finansijski iskazi i Izvještaj o radu 
Agencije za nadzor osiguranja za 2016. godinu usmjereni Odboru 4. maja 2017. godine.  

Takođe, podsjetio je da, shodno članu 193 Zakona o osiguranju i članom 30 Statuta 
Agencije za nadzor osiguranja, Agencija dostavlja Finansijske iskaze i izvještaje o radu i izvještaj 
o izvršenoj reviziji finansijskih izvještaja Agencije za nadzor osiguranja Skupštini na usvajanje.  

Uvodno obrazloženje o Finansijskim iskazima i Izvještaju o radu Agencije za nadzor 
osiguranja za 2016. godinu dao je Branko Vujović, predsjednik Savjeta Agencije za nadzor 
osiguranja. 

 Sjednici je, povodom navedene tačke dnevnog reda prisustvovala i Biljana Pantović, 
direktorica Agencije za nadzor osiguranja. 

U raspravi je  učestvovao poslanik, Genci Nimanbegu. 
Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći 

 
I Z V J E Š T A J 

Odbor se u uvodnom obrazloženju, predsjednika Savjeta Agencije za nadzor osiguranja 
upoznao sa aktivnostima koje je Agencija sprovodila u 2016. godini a koje su bile usmjerene na 
izmjenu postojećih i donošenje novih zakonskih i podzakonskih propisa; kontinuirani nadzor nad 
poslovanjem na tražištu osiguranja putem  posrednih i neposrednih kontrola poslovanja društava za 
osiguranje, razmatranje prigovora osiguranika i drugih korisnika osiguranja kako bi se obezbjedilo 
sprečavanje ugrožavanja njihovih interesa, saradnja sa institucijama sistema, drugim nadzornim 
institucijama iz međunarodnim organizacijama, kao i stručno usavršavanje zaposlenih i 
infrastrukturno unaprijeđenje. 

Na Odboru je konstatovano da je Agencija za nadzor osiguranja ostvarila ukupne poslovne 
prihode u iznosu od 875.608 €, dok su poslovni rashodi iznosili 771.288 €.  

Takođe, konstatovano je da je Agencija u 2016. godini, između ostalog, donijela rješenje o 
izricanju mjere nadzora Udruženju – Nacionalni biro osiguravača kojim je naložila umanjenje 
osnovne tehničke premije osiguranja od autoodgovornosti, koje je na snazi od februara 2017. godine, 
i po osnovu kojeg je umanjena osnovna tehnička premija obaveznog osiguranja od autoodgovornosti 
za 7.5%. Takođe, ukazano je da je ostvarena dalja primjena sistema bonusa i malusa kod obaveznog 
osiguranja od autoodgovornosti i da je u primjeni premijski razred PR5 koji predviđa popust od 10% 
od premije osnovnog premijskog razreda kao i da se od februara 2017. godine otpočelo sa 
primjenom premijskog razreda PR4 koji predviđa popust od 15% od premije osnovnog premijskog 
razreda. 

Na Odboru je ukazano i na potrebu sagledavanja izmjene Zakona o obaveznom osiguranju u 
saobraćaju u dijelu koji se odnosi na osiguranje i registraciju plovila i plovnih objekata, imajući u 
vidu probleme koji se javljaju u praksi. 

Takođe, konstatovano je da je Agencija, u cilju uspostavljanja unutrašnje revizije, u skladu sa 
Zakonom o sistemu unutrašnjih finansijskih kontrola u javnom sektoru, sklopila sporazum sa 
Skupštinom Crne Gore o povjeravanju poslova unutrašnje revizije Odjeljenju za internu reviziju 
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Skupštine Crne Gore, o čemu je Odbor ranije obaviješten (akt br. 00-63-7/17-3/1), kao i da je, u 
skladu sa navedenim zakonom, dostavljen Izvještaj o sprovođenju planiranih aktivnosti u 
uspostavljanju i razvoju sistema finansijskog upravljanja i kontrola za 2016. godinu (akt br. 00-63-
7/17-11). 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa sedam glasova „za“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 
sljedeći 

Z A K LJ U Č A K 
       Usvajaju se Finansijski iskazi i Izvještaj o izvršenoj reviziji finansijskih izvještaja sa Izvještajem 

o radu Agencije za nadzor osiguranja za 2016. godinu. 
       Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Predrag Sekulić. 
 

Trinaesta tačka-TEKUĆA PITANJA 
 
  

a) Dogovoreno je da se, u susret sjednici koja je sazvana za 17. maj (srijeda) sa početkom u 

11.00 časova, na kojoj će se održati  konsultativno saslušanje prijavljenih kandidata na 

Javni konkurs za imenovanje dva člana Savjeta Agencije za elektronske komunikacije i 

poštansku djelatnost, prilikom održavanja saslušanja kandidatima postave po tri 

istovjetna pitanja, kao i da članovi Odbora mogu postaviti i dodatna pitanja ukoliko 

ocijene neophodnim. 

 

b) Predsjednik Odbora obavijestio je članove Odbora da je mu je upućen dopis od direktora 

Vestminsterske fondacije za demokratiju za Zapadni balkan, Emila Atanasovskog, u 

kojem se, između ostalog, traži da Odbor odredi svog predstavnika u Mreži 

parlamentarnih odbora za ekonomiju, finansije i evropske integracije Zapadnog balkana. 

Dogovoreno je da ispred Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, član Mreže, u svojstvu 

zamljenika člana Odbora Mreže, bude poslanik Petar Smolović. 

 

c) Predsjednik Odbora, imajući u vidu da je tokom sjednice dostavljen dopis Ministarstva 
vanjskih poslova, koji je Odboru proslijedio generalni sekretar Skupštine (dopis br. 00-
32-4/17-61), obavijestio je Odbor da, shodno dopisu, postoji inicijativa poslanika 
Parlamenta SR Njemačke, Jirgena Klimkea za organizovanje prezentacije ekonomskih, 
investicionih i turističkih potencijala Crne Gore u Bundestagu. S tim u vezi predloženi 
termin organizovanja prezentacije je sedmica od 19. do 23. juna 2017. godine, na kojoj 
postoji mogućnost učešća poslanika ukoliko se iskaže interesovanje. 

Imajući u vidu navedeno, kao i da bi u posjeti Bundestagu boravila delegacija 
koju čine predstavnici organa državne uprave, Odbor je odlučio da, kao moguće 
učesnike sastanka, predloži poslanike Genci Nimanbegua i Predraga Sekulića. Takođe, 
dogovoreno je da se o navedenom obavijesti Kolegijum predsjednika Skupštine. 

 
*     *     * 

Sjednica je završena u 13:30 časova. 
*     *     * 

Broj: 00-63-7/17- 
SEKRETAR SEKRETARIJATA ODBORA                                            PREDSJEDNIK ODBORA  
Demir Mujević, s.r.                                                                                   Prof. dr Vujica Lazović, s.r. 
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15. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 
održana 15. maja 2017. godine 

 
REZULTATI GLASANJA 

                                                            O PREDLOZIMA AKATA 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 
PREDLOG ZAKONA O 
TAKSAMA NA UPOTREBU 
DUVANSKIH PROIZVODA 
I ELEKTROAKUSTIČNIH I 
AKUSTIČNIH UREĐAJA U 
UGOSTITELJSKIM 
OBJEKTIMA 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  

/ Genci Nimanbegu 

PREDLOG ZAKONA O 
IZMJENAMA I 
DOPUNAMA ZAKONA O 
SPORAZUMNOM 
FINANSIJSKOM 
RESTRUKTURIRANJU 
DUGOVA PREMA 
FINANSIJSKIM 
INSTITUCIJAMA 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

PREDLOG ZAKONA O 
DOPUNI ZAKONA O 
IGRAMA NA SREĆU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠTAJ O RADU 
AGENCIJE ZA ZAŠTITU 
KONKURENCIJE ZA 2016. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

IZVJEŠTAJ O 
FINANSIJSKOM 
POSLOVANJU I IZVJEŠTAJ 
O RADU AGENCIJE ZA 
ELEKTRONSKE MEDIJE ZA 
2016. GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 
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FINANSIJSKI IZVJEŠTAJI 
SA IZVJEŠTAJEM O RADU 
AGENCIJE ZA LJEKOVE I 
MEDICINSKA SREDSTVA 
ZA 2016. GODINU 
 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

FINANSIJSKI IZVJEŠTAJ 
SA IZVJEŠTAJEM O RADU 
REGULATORNE AGENCIJE 
ZA ENERGETIKU ZA 2016. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

FINANSIJSKI ISKAZI I 
IZVJEŠTAJ O RADU 
AGENCIJE ZA NADZOR 
OSIGURANJA ZA 2016. 
GODINU 

Vujica Lazović 
Predrag Sekulić 
Filip Vuković 
Branko Čavor 
Petar Smolović 
Jovanka Laličić  
Genci Nimanbegu 

/ / 

 


